
BESTYRELSESMØDE I U-LANDSFORENINGEN SVALERNE 

D. 25. januar 2023 
 

(Opdateret og godkendt på bestyrelsesmøde 19. marts 2023) 
 
Referat af Teams møde 19.00-21.00  
Tilstede: Tenna, Thomas, Pernille, Marie, Nina og Ane – Fraværende; Lis  
 
1) Valg af referent og ordstyrer 

Ordstyrer: Pernille, referent: Ane 
 

2) Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt – i punkt 8 a.i. ændres der dog fra ”ansøgninger” til ”indstillinger” 
 

3) Godkendelse af referat fra sidste møde samt gennemgang af to-do-liste og årshjul 
a) Referat godkendt. 

 
b) Reviderede referater godkendt – personsag i referat skal dog ændres så at der kun står ”personsag” 

(og ikke hvad det handler om). 
 

c) To-do-listen blev gennemgået og det blev aftalt at direkte støtte skal meldes til Tenna, så hun ved 
hvilke datoer der bliver givet direkte støtte – og kan få det ind i regnskabet. Reklamation af direkte 
støtte skal op på hjemmesiden (det må ikke alene være oppe på Facebook) – ift. regler fra 
indsamlingsnævnet. 

 
d) Årshjulet blev gennemgået. 4. marts er der jubilæumsaktivitet i Odense (i stedet for 25. februar 

som det fremgår nu) 
 

4) Nyt fra FU 
Tenna har bevilliget en computer som kostede ca. 4250 kr. Rammen var 4000 kr. Da software var 
billigere end forventet, holdt det sig samlet inden for rammen (se punkt 6.a.). Dette synes bestyrelsen 
var fint. 
 

5) Nyt fra PU 
Tenna har fortalt om personsag i butikken på Århusgade. 
 

6) Nyt fra koordinator  
a) Der er købt ny computer og software. Der er 402 kr. tilbage, fra budgettet til det – de overføres 

tilbage. De beholdes dermed ikke som småpenge til kopi osv. her bruges i stedet butikkens dankort. 
 

b) Der vil blive købt beach-flag som reklame udenfor Nattergalevej og Odenses genbrugsbutik (2 flag 
til Nattergalevej med jordskrue og et til Odense med fod på). De kan købes online for 3379 kr. – det 
blev besluttet at de skulle købes, under forudsætning af at man har lov til at stille dem frem 
udenfor. 

 
c) Direkte støtte til PLEAD skal også op på hjemmesiden. 

 
d) Gamle jubilæumsblade på lageret gives væk til krea-projekter, dog gemmes 10 stk af hver, til hvis 

man gerne vil bruge dem senere. 
 

e) Nina har været på hyggeligt besøg i Odenses butik – her fik man bl.a. nogle gode interviews af 
svalere og folk i butikken som skal bruges til Facebook-opslag. 
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f) Nina besøger Århus d. 28. marts til generalforsamling 19.30.  
g) Hjemmesiden er blevet fin. 
 

7) Økonomi – Budget status 
a) Ekstra regnskabsfører  

Der har været en ansøgning fra Josefine som Tenna og Nina har talt med.  Hun starter langsomt op 
med Tenna i næste måned.  
 

b) Regnskab 2022 
Tenna har gennemgået regnskabet. Det er bedre en forventet, med et overskud på 156 tDKK, mod 
et budgetteret underskud på 16 tDKK. Dette er til trods for mindre salgsaktiviteter i Århusgade og 
på Nattergalevej og mindre støtte fra enkeltmedlemmer end forventet. Overskuddet skyldes bl.a. et 
stort bidrag fra Odense på 110 tDKK og 55 tDKK i tipsmidler. Desuden er der brugt færre penge på 
ulandsarbejde: partnerskabsbesøg er blevet udskudt og partnerorganisationerne har modtaget 
mindre støtte. Derudover har administrationsomkostningerne været lavere fordi at koordinator 
blev ansat senere end forventet. 
 

c) Budget 2023 
Tenna har gennemgået budgettet. Der budgetteres med et underskud på 160 tDKK. 
Til trods for at Nattergalevej har haft et overskud på 70 tDKK i år budgetteres der nu med et 
overskud på 46 tDKK fordi bl.a. husleje og el er blevet dyrere. I Århusgade forventes et overskud på 
48 tDKK. Som noget nyt er der budgetteret med at vi får 50 tDKK i tipsmidler, da vi har fået det de 
sidste par år. Budgettet er dog konservativt lagt, så vi håber på et bedre resultat. 
 

8) U-landsarbejdet 
a) Bangladesh-udvalget  

i. 2 indkommende indstillinger – Begge blev godkendt af bestyrelsen: 
PLEAD: Det 3-årige projekt koster i alt ca. 129 tDKK (45.720 kr. det første år og 41.500 kr. 
begge de to efterfølgende år). Der skal ændres på datoerne så det løber 2023-2026, i stedet 
for fra 2022-2025, så at vi ikke udbetaler til dem to gange på samme år. Pengene til projektet 
blev bevilliget af bestyrelsen. 
 
Rulfao: Rulfao har ansøgt om mere end Svalerne kan bidrage med. Svalerne kan bidrage med 
ca. halvdelen, i alt omtrent 65 tDKK til det 3-årige projekt (24.000 kr. første år og 20.500 kr. 
begge de to efterfølgende år). Pengene til projektet blev bevilliget af bestyrelsen. 
 

ii. Nets to Rights 
Nets to Rights, den afsluttende rapport for projektet, der sluttede i juni 2022 blev indsendt til 
CISU 30. december, selvom den skulle have været afleveret i marts. Det skyldes flere krav som 
skal opfyldes. Vedr. ny ansøgning var det planen at indsende ansøgning i marts 2023, men 
grundet flere fra krav fra CISU er den udsat til sep. 2023. 

 
iii. Tidligere, under Corona i 2020 og 2021, satte vi stop for flerårige kontrakter grundet 

foreningens usikre fremtid. Nu kan både Bangladesh- og Indiens-udvalget indstille til flerårige 
projekter. 

 
b) Indiens-udvalget                                                                                                                                                       

Marie og Helena tager på partnerskabsrejse 1. til 18. feb. De skal have samme tolk som da de var afsted 
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i januar 2020. De skal mødes med tre partnere og har også sat én dag af til at mødes med en potentiel 
fremtidig partner, som har sendt en ansøgning til os i sommers. De glæder sig! 

 
9) Oplysningsaktiviteter 

a) Danmark 
Der er ikke planlagt noget endnu, udover jubilæum. 
 

10) Kommende jubilæum  
a) Jubilæet er flyttet til 4. marts. Lis er desværre stadig ude at rejse så der skal findes en ny taler – 

Mette fra Bangladeshudvalget og Poul fra Århus vil blive spurgt om de kan tale. 
 

b) Vi starter ud 13.00 med taler, senere kommer der musikere og spiller og der bliver serveret dhal, 
Chai og bobler. Det lukker kl. 16, men herefter kan man hygge videre med pizza og rødvin for egen 
regning. 

 
c) For kunderne er der Chai, Bollywood-musik og fiskedam for børnene. 

 
d) Der kommer invitationer ud: til alle svale-medlemmerne, 92-gruppen og Globalnyt. 

 
e) Der kommer party-telt i gården og Svalernes rickshaw kommer fra Århus (forhåbentlig i repareret 

tilstand, så man kan cykle en tur med den). Måske bliver der vist film og billeder fra 
partnerskabsrejsen til Indien med en projektor. 
 

f) Der er afsat 5000 kr. i Svalernes budget som kan bruges til formålet. 
 

11) Nyt fra: 
a) Svalernes Fair Trade & Genbrugsbutik (Århusgade)  

Generelt går det godt. Nina deltager i personalemøde på mandag, hvor hun vil høre mere om det. 
Måske vender en gammel frivillig tilbage igen. De har haft en hyggelig julefrokost sammen. 
 

b) Kontoret –  
Er vendt under punkt 6. 
 

c) Aarhus (herunder Fair Trade i Holstebro) 
Århus-foreningen forventer et overskud på 1000 kr. Bazaren har haft det bedste salg nogensinde. 
Der har været tvivl om Holstebro skulle fortsætte, men de vil måske gerne fortsætte, da der er nye 
frivillige, som har meldt sig. Der er opstartet et samarbejde med Sociale Entreprenører i Midtjylland 
om at lave gavekurve som kan sælges som firmagaver. Århus håber på at kunne holde et 
oplysningsarrangement i forbindelse med 1. maj. 
 

d) Odense 
Det går rigtig godt i Odense som har fået 4 nye frivillige. De sælger efterhånden for 3500 kr. om 
onsdagene. 
 

e) Nattergalevej  
Nina vil lave en Instagram konto til Nattergalevej. Det går godt – de første 3 lørdage i år har de tjent 
ca. 14.000 kr. De har en løst tilknyttet som sætter mere værdifulde ting til salg på nettet. De har 
fået en kvinde i jobafprøvning på 1 time om ugen. 


